

Comments on the launch of the UAE Global Centre of Trade programme in 24.ae, 24 Nov 2025

Dr. Nasser Saidi's comments on the launch of the UAE Global Centre of Trade programme appeared in a 24.ae article published on 24th November 2025.

اقتصاديون: برنامج "الإمارات مركز عالمي للتجارة" يعزّز تنافسية الدولة ويفتح أسواقاً جديدة

The comments are posted below in English.

The launch of the UAE Global Centre of Trade programme is a major strategic initiative coming at a very opportune time, leveraging the UAE's shift to being a globally competitive and open economy. This initiative capitalizes on the UAE's policy of attracting global capital in high value-added sectors, from trade and logistics to emerging technologies. Crucially, this openness is concurrent with a rapid digitalization drive spanning advanced infrastructure such as 5G and data centres capacity as well as investments in sustainable technology, notably solar and ClimateTech. All these investments will collectively accelerate the UAE's economic diversification agenda in line with the goals of "We the UAE 2031 vision". At a time when the world is defined by increased fragmentation

and restrictive labour policies, the UAE positions itself a beacon of light – attracting human capital that could facilitate a cross-sector diffusion of technology and innovation necessary to increase overall long-term productivity growth.

and in Arabic:

وقال الدكتور ناصر السعيد مستشار اقتصادي ومالي، كبير الاقتصاديين والاستراتيجيين السابق في مركز دبي المالي العالمي: “يُعد إطلاق برنامج مركز الإمارات العالمي للتجارة مبادرة استراتيجية رئيسية تأتي في وقت مناسب للغاية، مستفيدةً من تحول [الإمارات](#) إلى اقتصاد مفتوح وتنافسي عالمياً. وتستفيد هذه المبادرة من سياسة الإمارات في جذب رؤوس الأموال العالمية إلى القطاعات ذات القيمة المضافة العالية، بدءاً من التجارة والخدمات اللوجستية “ووصولاً إلى التقنيات الناشئة”.

وأوضح السعيد عبر 24، أن هذا الانفتاح يتزامن مع توجه رقمي متسارع يشمل البنية التحتية المتقدمة مثل شبكات الجيل الخامس وسعة مراكز البيانات، بالإضافة إلى الاستثمارات في (G)5 التكنولوجيا المستدامة، لا سيما الطاقة الشمسية وتكنولوجيا المناخ والتي ستساهم في تسريع أجندة التنويع الاقتصادي في الدولة، بما “يتماشى مع أهداف رؤية “نحن الإمارات 2031”.

نموذج يحتذى

وأضاف “في وقت يشهد فيه العالم تزايداً في التشردم وسياسات العمل التقييدية، تُمثل الإمارات نموذجاً يُحتذى في جذب رأس المال البشري الذي يُمكن أن يُسهّل نشر التكنولوجيا والابتكار بين “القطاعات، وهو أمر ضروري لزيادة نمو الإنتاجية على المدى الطويل